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P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 19 iulie  2021 

 
Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 120/12.07.2021 a convocat 
Consiliul Local al comunei Batos , judetul Mures in sedinta ordinara pentru data de 

19.07.2021, ora 13.00, desfasurarea sedintei facandu-se cu respectarea masurilor de 
distantare sociala astfel incat sa fie evitat, pe cat posibil, contactul direct intre persoane 
si cu respectarea masurilor care se impun cu privire la respectarea regulilor de disciplina  

sanitara. 
 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-

AUREL, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, GLIGA IOAN, MARCUS IOAN, 
ONOFREI DANIELA, TAMASAN EMIL, TODEA MARIA si URBAN WALTER-MICHAEL. 
ABSENTI: COSTA ALIN-DUMITRU. 

PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general al comunei Batos 
Macarie Marcela, doamna inspector Lepadat Loredana. 
Participa domnii Vizi Ioan, Matei Horatiu si Szocs Andrei. 

Dna Macarie Marcela – secretar general al u.a.t. Batos -  sunt prezenti 12 
consilieri, astfel potrivit OUG nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal 

constituita. Toate punctele inscrise pe ordinea de zi sunt insotite de documentele 
prevazute de Codul administrativ.  

Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – buna ziua doamna 

secretar, doamnelor si domnilor colegi.   
In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 

aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 30.06.2021? daca sunt 
completari, modificari, adaugiri?cine este pentru, impotriva, abtineri? si se voteaza in 
unanimitate cu 12 voturi pentru. 

Domnul consilier Marcus Ioan – corectarea termenului pentru depunerea unei 
intampinari din 21 de zile in 25 de zile.  

Se supune la vot procesul-verbal cu modificarile aduse si si se voteaza in 

unanimitate cu 11 voturi pentru, 1 abtinere (Andone) si 1 absent (Costa). 
Domnul presedinte de sedinta  Cimpean Vasile Augustin - supun la vot Ordinea de 

zi, în forma prezentată de către executiv cine este pentru? Impotrivă? Abțineri?  

 
O R D I N E     D E    Z I 

 
1. Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului Local al Comunei Batos pe anul 

2021. 
2. Proiect de hotărâre privind stabilirea destinatiei, cantitatii si a pretului de 
valorificare a masei lemnoase. 

3. Proiect de hotarare privind înscrierea provizorie  în Cartea Funciară  a comunei 
Batos a unor imobile situate în intravilanul localitatii Batos, proprietar comuna 
Batos – domeniu public. 

http://www.primariabatos/
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4. Proiect de hotarare privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile 

august-octombrie  2021. 
5. Proiect de hotarare privind trecerea unui imobil din domeniul public in domeniul 
privat al comunei Batos, precum si actualizarea si completarea Inventarului 

bunurilor care alcatuiesc domeniul privat al comunei Batos.  
6. Proiect de hotarare privind  modificarea art. 1 si 2 din Hotararea Consiliului 
Local nr. 37/2020. 

7.Proiect de hotarare privind aprobarea actului aditional la contractul de comodat 
nr. 1/24.11.2016 incheiat intre Comuna Batos si domnul doctor Salagean Petru 

Florentin. 
8. Cereri. 
9.Diverse. 

 
si se voteaza in unanimitate cu 12 voturi pentru, 1 absent (Costa). 

 
Punctul 1.  
1.Proiect de hotărâre privind rectificarea Bugetului Local al Comunei Batos pe anul 

2021. 
     Doamna inspector Lepadat Loredana – prezinta raportul la proiectul de hotarare. 
Domnul consilier Fulop Domokos – la punctul nr. 1 la bugetul local sa se aloce 5000 lei 

pentru perfectionarea membrilor din primarie, acea pregatire profesionala are… dar pana 
acuma cum s-au pregatit nu s-a vazut nici un beneficiu al comunei, au fost atatea 

pregatiri cand la Mamaia cand in alta parte, au fost niste vacante asa frumoase pentru 
cei bebeficiari. Daca cineva vrea sa se perfectioneze atunci nu are decat sa mearga la un 
curs de perfectionare, sa isi faca cursul, nu stiu de ce din bugetul local, daca eu vreau sa 

ma perfectionez, sa obtin o alta categorie, eu trebuie sa platesc asta. Aici tot se plateste 
din buget.     

 Domnul primar Cotoi Dumitru – domnule presedinte imi cer scuze, trebuia sa va 
spun de la inceput, am invitat pentru astazi, sa fie pentru o discutie, nu e pe ordinea de 
zi nici unul dintre punctele respective, pe doamna Adriana de la firma de consultanta 

Ventrust, am avut o discutie despre un proiect  cu privire la obtinerea unei finantari 
pentru drumurile de camp. Am intampinat fel si fel de discutii si as vrea ca doamna 
Adriana sa ne prezinte, sa putem afla cu totii mai amanuntit. Sper sa fiti de acord.  

Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile –Augustin – se intrerupe discutia 
punctului 1 pentru a ne oferi mai multe detalii despre proiect. 

Doamna Adriana Draghici – Buna ziua, numele meu este Adriana Draghici, director 
general Ventrust Consulting Tg Mures. Suntem o firma cu peste 15 ani experienta in 
consultanta pe fonduri europene si in special pe zona de institutii publice, inclusiv 

infintarea Gal-ului din care faceti parte si dumneavoastra. Am venit sa va prezint un 
program pe fonduri europene, infrastructura de acces agricola. In cadrul acestui program 
sunt finantate drumurile de camp care servesc terenuri agricole si care ofera rute 

alternative la drumurile nationale sau judetene de utilajele agricole. Este un program pe 
transa 2021-2027, nu este definitivata transa dar intra pe un buget de tranzitie. Este 

primul program pe transa urmatoare de la comisie cu finantare pentru institutiile 
publice. 

Avem o grila de selectie similara cumva cu transa trecuta, am facut o evaluare pe o 

propunere de proiect pentru Batos. Ce ramane nelamurit ar fi una dintre criteriile de 
selectie – agentii non-agricoli deserviti. Practic avem ca si punctaj 10 puncte pentru 

accesul a cati mai multi agenti economici in domeniul agricol unde il facem- acces la rute 
alternative. Avem o ruta alternativa, aici ma ajuta domnul primar. 



Domnul primar Cotoi Dumitru –am avut o discutie cu o parte dintre domnii consilieri, 

ca sa intelegeti mai bine se puncteaza daca ruta alternativa, terenul agricol, face in asa 
fel sa nu mai treaca utilajele agricole pe drumul judetean sau national . 

Doamna Adriana Draghici –in principiu se puncteaza dar sa fie mai mica decat 

drumul judetean. 
Domnul primar Cotoi Dumitru –atunci am gandit-o ca de la Neagos, de la Dedrad de 

pe strada pasunii, prin Goreni pe la Hoheru cum zicem noi , prin Tormas , se intrerupe la 

intrarea in intravilanul localitatii Batos-nu se finanteaza intravilan-si sa continue pe la 
Dumitru pana la Neagos,  aceasta ar fi ruta alternativa. Am avut o discutie cu doamna 

Adriana , ca o diferenta sa fie pe drumul ce merge la crama la Liliac, insa intre timp s-au 
ivit discutii noi si am vrut sa ma consult cu dumneavoastra. Mai mult daca la precedenta 
finantare, unde noi de asemenea am depus proiectul acesta  si am obtinut 92 sau 97 de 

puncte si nu am fost eligibili, atunci era conditia de a fi un agent non-agricol, acuma 
conditia este de a avea 5 agenti non- agricoli ceea ce este imposibil. De ce se pun conditii 

mai mari la accesarea fondurilor? este imposibil, te gandesti oare ca nu-i cu dedicatie 
finantarea pt 100 de UAT uri. Mai mult o conditie suplimentara ar fi ca acest drum sa 
deserveasca mai multi agenti agricoli, cu o suprafata cat mai mare de teren,respectiv 

inainte erau trei persoane juridice si acum este nevoie de 10 agenti agricoli cu 
personalitate juridica. Imi dau seama ca oarecum finantarea aceasta este cu dedicatie 
pentru cineva care poate, si noi am putea indeplini conditiile astea cu multa munca, sa 

facem 100 de puncte, dar tare am asa o mare retinere.                                                                                                                                            
Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin- ce inseamna non agricoli ? 

    Domnul primar Cotoi Dumitru –alte activitati decat celalalte agricole. 
    Doamna Adriana Draghici – o casa, o curte cu un depozit material de constructii, 
diferite… 

    Doamna consilier Banciu Elena- pana si fosa este tot agricola. 
    Domnul primar Cotoi Dumitru –chiar am avut discutii cu doamna Adriana si i-am zis 

ca in zona respectiva trece conducta de gaz, am inventa noi un SRM-regulator de 
presiune, am indrazni si am zice ca poate ne-ar da o adresa ca este un SRM acolo, dar se 
pare ca nu este non-agricol un SRM, o statie de pompare. 

    Doamna Adriana Draghici – o statie de pompare poate fi atata timp cat este un punct 
de lucru, toate acestea trebuie demonstrate cu un punct de lucru. 
    Domnul consilier Fulop Domokos –va rog sa-mi explicati cum poate fi un punct de 

lucru non- agricol pe hotar, adica sa circule tractoare si utilaje agricole pe hotar dar sa 
fie non-agricole. 

    Doamna Adriana Draghici –si pentru noi este la fel de ilogic ca si pt dumneavoastra. 
         Domnul primar Cotoi Dumitru –tocmai de aceea am tinut ca doamna sa fie prezenta si 

astazi, nu neaparat astazi este nevoie sa luam in calcul daca vom incepe sa cheltuim 

niste bani cu proiectul, cu intabularea drumului respectiv, cu consultanta sau stiu eu 
cu ce altceva. 

Domnul consilier Abos Ferencz-ar fi o varianta pe la otetarie, acuma Silviu isi face 

depozitul ala.  
Domnul primar Cotoi Dumitru –trebuie sa avem grija si la ceea ce spune doamna 

Adriana, sa nu depasim lungimea drumului judetean. 
Doamna Adriana Draghici –practic noi avem o bucata de drum, drumul judetean este 

de 8,7 km, iar ruta alternativa este de 5,5 km. Diferenta de la 5,6km la 8,7km ne 

permite sa facem anumite bucati de drum care nu sunt neaparat rute alternative, doar 
bucati de drum prin care noi sa atingem agentii agricoli sau non-agricoli. Dar la fel 

trebuie sa fie pe un drum care este intabulat ca si strada, deci trebuie sa apara in 
domniul publica si…  



Doamna consiliera Onofrei Daniela- ati zis mai la inceput ca la intrarea in Batos se va 

opri, pe lungimea Batosului nu va fi decat de la Dumitru si pana la Cotete, si atunci nu 
se poate schimba sa fie o alta ruta, la ce distanta trebuie sa fie de drum producatorul ? 

Doamna Adriana Draghici –agentii agricoli trebuie sa lucreze terenurile agricole 

deservite, adica nu trebuie neaparat sa fie la drum, luam toata bucata deservita, toate 
terenurile care creaza accesul. La non- agricoli trebuie sa fie acces direct, nu pot sa fie la 
200 m  si drumul meu il accesibilizeaza, trebuie sa fie cumva legat de drum.Noi ce am 

mai facut la punctaje, ca pana la urma punctajul acesta te obliga sa cauti cat mai multe 
solutii – sa le iei in calcul. Noi am mai avut in fata la drumul judetean firme si drumul 

nostru trecea prin spatele societatii si la mica intelegere s-a facut o poarta in spate, i- 
am dat o varianta de acces. 

Domnul consilier Tamasan Emil- dupa parerea mea un drum ar trebui sa deserveasca 

o suprafata cat mai mare de teren agricol fara restrictii, nu ca sa fie mai scurt ca drumul 
judetean. Accesul la drum este pentru cei care au utilaje agricole-mecanice, sa 

congestionam circulatia pe drumul judetean, nu sa il limitam sa fie mai scurt ca drumul 
judetean. Din punctul meu de vedere ar trebui sa faca un ocol cat mai mare in hotarul 
comunei, inainte era un criteriu, sa iasa dintr-un drum de o anumita categorie si sa 

intre in drum de acceiasi categorie, si sa deserveasca cat mai multa suprafata. 
Doamna Adriana Draghici-asa este si acuma, punctajul maxim este la peste 650 ha, 

dar asta este cu ruta alternativa ca sa fie mai scurta a fost si in sesiunea trecuta.De aici 

au fost si diferentele de punctaj, nu au calculate bine ruta alternativa si atunci nu au 
facut punctaj, au facut rutele mai lungi decat drumul judetean. In tot judetul Mures 

sunt doar doua proiecte-drumuri agricole finantate, Lunca si Faragau, care sunt facute 
de noi cu  100 de puncte. Sunt singurele care au intrat la finantare. 

Domnul consilier Tamasan Emil- Probabil ca si drumul care pleaca din dealul de la 

Faragau si merge in stanga si coboara, si face bucla aceea imensa… 
Doamna Adriana Draghici – se ia drumul national si dupa aceea drumul judetean, 

care merge catre Cozma si bucla este mult mai mare. 
Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin-oricum este ilogic, deci nu 

are legatura lungimea cu ceea ce se face. 

Domnul primar Cotoi Dumitru –eu revin la dumneavoastra, impreuna cu doamna 
consultant, cu domnii proiectanti, dansii spun ca ar gasi dar imi pun intrebarea- la nivel 
national din 3200 UAT-uri comune, se finanteaza o suta, ne bagam? riscam sa cheltuim 

o suma destul de consistenta de bani pana la urma. 
Domnul consilier Fulop Domokos –cat la suta garantati succesul ? 

Doamna Adriana Draghici – Eu nu garantez nimic. Am vorbit cu domnul primar si am 
zis ca ne bagam la un proiect de drumuri agricole doar daca facem 100 de puncte, 
pentru ca eu stiu ce se intampla. Daca nu facem 100 de puncte nu discutam cu 99 de 

puncte nu am intrat in transa trecuta. 
Domnul consilier Marcus Ioan- varianta care a zis- o domnul primar cate puncte face? 
Doamna Adriana Draghici – Ne raman cei 5 non agricoli pe care nu i-am identificat pt. 

ca ne am oprit. 
Domnul consilier Marcus Ioan-asta este intrebarea: avem vreo sansa sa facem 100 de 

puncte ? 
Doamna Adriana Draghici – trebuie sa intelegeti un lucru, punctajul acesta nu-l face 

consultantul singur, adica intotdeauna are sprijinul autoritatilor. Va spun sincer ca nici 

un drum agricol in transa trecuta nu se incadra dar autoritatile i-au sprijinit cu un 
antrepenor local sa-si faca un punct de lucru in drum sau undeva pe traseul drumului. 

Domnul consilier Marcus Ioan- daca se fac 5 non agricoli, care sunt sansele da a 
prinde? 

Doamna Adriana Draghici – sansele sunt foarte mari la 100 de puncte, au intrat toate 

proiectele in transa trecuta. Urmatorul criteriu de departajare dupa puncaj este 



suprafata. Noi avem o suprafata mare de teren agricol. Am identificat din blocurile fizice 

de la APIA pe traseul drumului 1800 Ha care este foarte mult. 
Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin- atunci ar trebui sa primeze 

chiar treaba aceasta, suprafata. 

Doamna Adriana Draghici – sunt 60 de puncte pe suprafata, plus de asta ar fi primul 
criteriu de departajare dupa punctaj, dar asta inseamna sa conteze suprafata, sa facem 
100 de puncte, nu as avea emotii dar trebuie sa ne ajutati cu cei 5 non agricoli. 

Domnul consilier Fulop Domokos – la Faragau cred ca cei 5 non agricoli sunt numai 
pe hartie. 

Doamna Adriana Draghici – aceasta este situatia. 
Doamna consilier Onofrei Daniela- este obligatoriu sa fie ruta aceasta prin partea 

asta, nu poate sa fie prin partea cealalta de la Goreni la Liliac? 

Doamna Adriana Draghici – nu ne iese ruta. 
Doamna consilier Banciu Elena- nici nu avem suprafata agricola mare acolo. 

Doamna Adriana Draghici – noi ne-am uitat pe toate variantele ce le avem, dar nu ne 
iese in calcul. Noi de la 5,6 km pana la 8,7 km avem niste kilometri pe care ii putem 
folosi pe niste drumuri alternative cum v-am spus si dumneavoastra, din care sa mai 

prindem non-agrocolii pe care-i gasim pe teren. Noi ne-am oprit cu cautatul pentru ca 
eram in faza de… 

Doamna consilier Onofrei Daniela-domnule primar, dar acela de la Goreni pana la 

Liliac cati kilometrii sunt ? 
Doamna Adriana Draghici – pot sa fac si numai o bucata, nu trebuie sa fac kilometrii, 

pot sa fac 800 m cat sa-mi atinga agentii agricoli. 
Doamna consilier Banciu Elena- Liliacul este non agricol sau agricol? 
Doamna Adriana Draghici – Liliacul este cam agricol. Sunt sigura ca ei au si cod 

CAEN de comercializare, deci as putea pe codul CAEN de comercializare nu pe 
productie, sau pe turism sa puna non-agricol daca au agricol in camp. 

Doamna consilier Onofrei Daniela- nu este cuprinsa acolo cumva si statia de grindina 
? 

Domnul consilier Gliga Ioan- trebuie sa ne uitam in zonele unde sunt necesare facute 

drumurile agricole, zona asta, partea de la Batos, de la sectie incolo, asta e cea mai 
folosita zona pentru oameni. Aceea trebuie facuta, drumul ala pana la intrare, degeaba 
facem unde sunt pasuni. 

Doamna Adriana Draghici –din pacate punctajele la proiecte nu te lasa intotdeauna sa 
faci ce-i necesar si cumva te restrictioneaza prin punctaj. 

Domnul primar Cotoi Dumitru –mai este o situatie, solicitarea de finantare pentru 
asfaltarea in intravilanul comunei si am primit doar pe jumatate, urmeaza cealalta 
jumatate, pana acuma era pe lista sinteza, se pare ca nu mai este nici o lista a sintezei, 

mai mult au fost oprite, a fost data dispozitia Ministerului Dezvoltarii sa oprim lucrarile 
in curs. Ganditi-va dumneavoastra ce vor spune locuitorii daca ,sigur, sa dea Dumnezeu 
sa obtinem finantare pe toate proiectele pe care le avem, dar a asfalta extravilanul si a 

nu termina intravilanul ar fi si asta o problema. Cine o intelege, o intelege. Cine nu ne 
ataca, zice ca am innebunit. 

Domnul consilier Marcus Ioan-asta inseamna comunicare, oamenii trebuie sa 
inteleaga ca asta se poate. Asta-i  una, pe de alta parte sa dam bani si sa nu obtinem, 
atuncea explicatii. Hai sa ne gandim ce am putea obtine pentru Batos, oare ce fel de 

programe, noi avem foarte multe problem care sunt ramase in aer. Incepand de la 
cladiri, drumuri, santuri, podete, cred ca am facut punctaj pentru ca avem deficit, 

atunci haideti un pic in sprijinul nostru si cu idei de finantare. Avem o scoala pe care 
am achzitionat-o acum, ar trebui renovate, avem scoala cealalta care la fel numai cat ca 
nu bate vantul prin ea. 



Doamna Adriana Draghici – Noi acuma am intrat intr-o noua transa la Comisia 

Europeana, 2021-2027, 2014-2020 s-a terminat.Teoretic in acest moment noi suntem in 
prima transa pentru. Ca suntem in a doua jumatate a anului dar, programele pentru 
aceasta transa nu exista. Nu exista inca la nivel de guvernare, avem bani alocati dar nu 

avem pregatite materialele. Pentru drumurile agricole sunt cateva masuri si pentru 
persoane juridice. PNDR-ul are aceste programe  pana anul viitor cand estimeaza sa 
apara noua programa. Singurul lucru care mai poate sa apara spre finalul anului sau 

inceputul anului viitor este Programul National de Rezilienta si Redresare. Este material 
care se discuta la nivel de comisie de guvern. Probabil ca spre finalul anului vom avea o 

varianta aprobata si de abia atunci o sa stim ce putem face, in ce conditii. In acest 
moment in afara de acest program cu drumurile agricole mai sunt programe prin 
agentia fondului de mediu prin care exista pt. scoli, dar aici trebuie facuta iarasi o 

evaluare, exista o eficenta energetica, asta inseamna ca dumneavoastra izolati, 
schimbati tamplaria, izolatia tremica si iluminatul. Dar partea de interior de refaceri, 

parchet, grupuri sanitare, dotari, nu puteti face nimica. Dupa accea daca vreti sa faceti 
interioarele o sa aveti garantie la lucrarile anterioare si nu o sa puteti intra pe ea. Mai 
exista un program stradal de iluminat cu leduri, schimbate corpurile in comuna. 

Domnul primar Cotoi Dumitru –acuma sa nu credeti ca noi nu am discutat cu 
doamna de multa vreme , suntem in discutii despre orice se iveste, sa fim si noi pregatiti 
cu proiectul, cu studii, cu documentatii necesare. Cand a aparut posibilitatea aceasta 

cu drumurile agricole a venit impreuna cu domnii proiectanti, am si avut discutie cu 
dumneavoastra, acestea sunt. Legat de fondul de mediu, vom accesa acoperis si izolatie 

pentru cladirea din Dedrad. Sa-i facem un acoperis si sa o cosmetizam pe dinafara , si  
 cand o fi o alta finantare pt. un camin- centru de zi. 

Domnul consilier Marcus Ioan- dispensarul vechi ? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – da, sa nu mai ploaie . 
Domnul consilier Marcus Ioan- Chiar trebuie o finantare pentru acoperis, nu sunt 

dupa accea interdictii pentru vreo finantare. 
     Domnul primar Cotoi Dumitru – O sa o discutam si pe asta ca nu o fac de capul meu, 
o facem impreuna. 

 Doamna Adriana Draghici – Problema este sa nu se intervina timp de 5 ani pe 
lucrarile facute. Nu mai puteti sa lucrati la acoperis sub nici o forma. 

  Domnul primar Cotoi Dumitru – Acoperisul poate sa ramana , sa nu mai ploua in 

el. 
 Domnul consilier Tamasan Emil-  referitor la partea ce ati adus-o in discutie, 

referitor la drumurile agricole, eu as zice sa facem, sa identificam cei 5 sau cati agenti 
non-agricoli sunt necesari, sa vedem daca-i putem gasi si sa facem demersurile necesare. 
Varianta lacul Goreni-Liliac ar fi interesanta, dar trebuie sa primeze suprafata deservita 

pe care putem obtine finantare si cred ca merita facut efortul, …cum considerati.                               
Domnul consilier Marcus Ioan- sa stim noi toti criteriile, sa ne asezam la masa si sa 
vedem daca gasim o varianta. 

Domnul consilier Tamasan Emil-  daca deliberat renuntam la demersuri, inseamna ca 
ne-am predat, sa facem eforturi serioase. 

Domnul consilier Fulop Domokos –Daca va uitati pe oferta noastra de consultanta o 
sa vedeti ca pentru noi nu este prioritar sa lucram la proiectele care nu au sansa de 
finantare, noi luam o suma foarte mica la depunerea proiectului si tot este un comision 

de succes. Daca proiectul dumneavoastra nu intra la finantare, eu imi pierd vremea si 
dumneavoastra ati pierdut banii. 

 Domnul consilier Marcus Ioan- Ne lasati oferta si o sa vedem, o sa discutam. 
 Doamna Adriana Draghici – Bisnisul nostru nu este sa facem un proiect si sa nu aiba 
sanse de finantare. 



     Domnul consilier Fulop Domokos – acesta trebuie sa fie un drum continuu sau se 

poate si parcela. 
    Doamna Adriana Draghici – Ruta alternative trebuie sa fie continua, deci este o ruta 
unde de pe drumul judetean coboara utilajul agricol, deserveste o suprafata cat mai 

mare si ajunge din nou in drumul judetean. 
    Domnul consilier Marcus Ioan- Stiam ca se intrerupe pe o portiune … 
    Domnul consilier Tamasan Emil-  Cu intravilan. 

    Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin- sunt cei cinci virgula ceva 
kilometrii de drum continuu si diferenta de trei kilometri deservesc alte… Multumim 

frumos, daca mai doriti careva sa mai intrebati ceva … 
    Domnul primar Cotoi Dumitru – as vrea sa va mai zic eu ceva, fiind de fata doamna 
Adriana , sa stiti ca in ultima vreme am trimis multe adrese legate de scoala din Batos , 

sa stiti ca-i singura scoala pe care nu am primit finantare si sper sa o rezolvam. Este un 
program “Romania educata”, ar trebui sa fie o prioritate sa ne de-a bani sa o reabilitam,  

sa o extindem, exact asa cum cuprinde studiul pe care l-am intocmit. Inclusiv la 
presedintele Romaniei am scris adresa si spre uimirea mea chiar am primit raspuns si 
raspunsul era ca in cel mai scurt timp, autoritatile, ministerul ne va contacta. Intradevar 

am primit adresa de la CNI unde in urma cu un an eram pe lista de sinteza dar m-i s-a 
comunicat ca lista sinteza nu mai este si acuma CNI-ul ne cere sa ducem un studio Geo, 
tot ce contine SF ul,  sunt acolo liniute in care ni se cer mai multe lucruri si ne vom 

pregati in zilele urmatoare. Sper sa fie chiar o prioritate, o Romanie educata  si  sa 
primim finantare pentru scoala din Batos. 

       Doamna Adriana Draghici –  Recomandarea noastra la scoli si gradinite este , mai 
ales ca sunt vechi, mai ales in zona de comune sunt mai multe nemodernizate , sa se 
mearga pe proiecte integrate inclusiv cu partea de dotari daca se poate , pentru ca 

degeaba faci numai termosistemul si schimbi geamurile si inauntru grupurile sanitare si 
pardoselile sunt…, in general recomandam sa se caute proiecte care sa acopere tot. Daca 

e o primarie sau o cladire publica, atunci merge reabilitarea termica. 
    Domnul primar Cotoi Dumitru – sigur e un proiect complex, noi am specificat ca 
scoala nu e prevazuta cu o toaleta tocmai in idea de a se urgenta obtinerea finantarii. O 

sa pun la dispozitia consilierilor oferta dumneavoastra, o sa discutam si o sa luam o 
hotarare cu ce vom face.  
Doamna consilier Banciu Elena – gaterul e nonagricol? 

Doamna consilier Onofrei Daniela – acolo sus la padure este un observator, daca ar fi 
amenajat nu s-ar putea …nu i se poate da personalitate juridica?   

Doamna Adriana Draghici – va dau un exemplu, daca la gaterul respectiv mai este o 
firma care are un punct de lucru cu activitate  non Agricola se poate, odata vedem ce 
exista si dupa aceea vedem care sunt locatiile unde se pot infiinta . 

Domnul primar Cotoi Dumitru – va intreb pe dumneavoastra si aici sa stim cu totii, daca 
sunt pe traseul intravilan cum sunt considerate? 
  Doamna Adriana Draghici – daca sunt pe drumul agricol este in regula, daca este pe o 

strada de legatura care in domeniu o aveti strada eu nu ma pot folosi.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – va asigur eu ca toate strazile din intravilan sunt 

intabulate. 
Doamna Adriana Draghici – aici nici macar nu aveti case, trebuia sa fie neintabulat ca 
strada ca atunci il pot folosi ca si drum agricol, ei spun ca daca mie nu imi e intabulat ca 

si strada in domeniul public inseamna ca e un drum de camp. 
Domnul consilier Marcus Ioan – conditiile sa le primim si noi.  

Doamna Adriana Draghici – ruteele alternative se construiesc cu strazi care sunt la 
acelasi nivel de modernizare, asta inseamna ca daca eu ma duc pe drumul de camp  cu 
asfalt ruta alternative e cu strazi care trebuie sa fie asfaltate, daca ma duc cu drum de 



piatra trebuiee sa iasa in drum de piatra. Daca se ia o decizie ca mergem pe asfalt atunci 

trebuie sa stiti ca strazile de legatura va trebui sa le asfaltati inainte de vizita pe teren.  
Doamna consilier Onofrei Danieela – care ar fi latimeea drumului? 
Doamna Adriana Draghici – 4 m.  

Domnul consilier Gliga Ioan -  e problema portiunea din Batos. 
Domnul consilier Marcus Ioan – pai Batosul e lasat intotdeauna la urma, noi alegem 
Uila.  

Domnul consilier Gliga Ioan - e problema cu intravilanul, sa continuam partea de sus.  
Doamna consilier Todea Maria – problema ee ca asa sunt facute proiectele incat sa nu 

poti sa le faci. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – doamna Adriana va multumim frumos.  

Domnul consilier Fulop Domokos – nu e mult suma de 5000 lei dar e vorba despre un 

curs de perfectionare dar sa fie unul care e benefic comunitatii, comunei Batos, stim ca 
in trecut s-au facut multe cursuri dintrastea, s-au facut in alte parti si beneficiul 

comunei tot acolo a ramas.   
Domnul consilier Cimpean Vasile-Augustin – este vorba despre perfectionarea 

functionarilor publici. 

Domnul consilier Fulop Domokos – pe bani din bugetul local, nici mie nu imi da 
nimeni nici un leu ca sa ma perfectionez, ca sa imi iau un utilaj, nu imi da nimeeni nici 
un leu. In schimb eu as vrea sa stiu daca nu e vreun curs pentru un pompier, un 

tractorist, buldoexcavatorist, sunt cursuri pentru asa ceva? Nu, nici nu am auzit 
niciodata. Cursuri de specialitate numai pentru unii.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – este vorba despre anul asta, desi nu am prevazut 
pentru ce va urma, obligatoriu, in fiecare mandat primarul, viceprimarul si secretarul 
trebuie sa mearga la cursuri ISU o saptamana, vom reveni cu alocari cu astfel de sume 

pentru ca ee obligatoriu, altfel vom fi amendati. Vom avea nevoie sa trimitem pe cineva la 
curs pentru protectia muncii,  pana vom trimite pe cineva va trebui sa angajam o firma 

care sa ne aduca la zi cu protectia muncii. Eu sunt coordonatorul de transport pentru 
masina de transport elevi, nu am sa ma duc pe banii mei sa obtin atestatul pentru ca 
mie personal nu imi trebuie, va trebui sa il fac pentru ca altfel nu mai poate circula.  

Domnul consilier Fulop Domokos – pe unii oameni pe care i-ati angajat la primarie, 
puteati angaja un sofer cu toaate atestatele. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – trebuia sa indeplineasca niste conditii si era sofer 

Barson, pe cine era sa trimit care sa indeplineasca toate conditiile, asa ca m-am dus eu. 
Hai sa angajam un coordonator de transport. Acum 5 ani le-am reinnoit dar acum 

expira. Astea sunt cursurile.  
Domnul consilier Tamasan Emil – din punctul meu de vedere orice institutie sau orice 

firma e de datoria ei sa isi perfectioneze sau sa isi recicleze personalul cu care lucreaza. 

Eu chiar as propune, daca nu este legislatie in domeniu, cred ca ar fi necesar, macar 
odata la un ciclu electoral, la 4 ani, tot personalul sa participle la cursuri nu la distractii. 
Nu are nimeni nici o vina daca cursul se tine in Sinaia sau Sovata sau p malul marii. 

Organizatorul de cursuri isi alege locatia si normal ca costurile respective sa fie suportate 
de angajator. Eu il vad ca si o necesitate a personalului .  

Domnul consilier Marcus Ioan – vis-à-vis de cursurile de perfectionare, am participat, 
unele sunt utile unele nu, nu m-as opune sa se faca niste cursuri ca lumea si atunci 
cand vine un om sa fie calificat si discutand cu altii din alte parti acolo se afla multe 

lucruri, unii habar nu au si altii sunt cu multi pasi inainte. Vreau sa intreb ceva, aici, la 
rectificarea asta de buget, la aprobaarea bugetului anterior, am discutat era alocata o 

suma de 300.000 lei pentru construire primarie noua, stiti discutiile de pe internet si 
pozitia oamenilor, noi reprezentam oamenii, trebuie sa facem ceea ce vor oamenii, si sunt 
surprins acuma sa vad ca, deci atunci s-a rupt suma aceea in doua, 150.000 pentru 

extinderea primariei  vechi si 150.000 pentru amenajarea centrului. Acum vad aici la art. 



13 constructie sediu primarie, sa inteleg ca nu s-a abandonat acea idee de construire a 

unei primarii noi cand noi suntem cum suntem, fara podete, n-avem santuri, n-avem 
nimic, asfaltari, pierdem proiecte? Asfaltam drumuri care chiar nu au rost.   

Domnul primar Cotoi Dumitru – care sunt alea? 

Domnul consilier Marcus Ioan – cand v-am intrebat care sunt criteriile dupa care s-au 
ales strazile ati spus ca sunt cele mai circulate. Nu cred ca drumul asta de la scoala 
pana la Rascanu e cel mai circulat, nici pe departe, trece o masina, pe portiunea de la 

Vizi la Rascanu trece o masina sau 2 pe zi. Pe strada pe care ar fi trebuit, cumva ati 
reusit sa faceti trotuarul pee Stegi dar ne lovim si ajungem la situatia asta ca nu putem 

sa continuam ceva sau sa facem ceva mai bun pentru ca nu sunt asfaltate drumurile 
care ar fi trebuit. Pe noi pana la urma istoria, daca nu ti-o cunosti, istoria se repeta.  
Cealalta suma de 150 mii lei care trebuia sa fie pentru centru apare pentru SF pentru 

lucrari de taluzare  parau in localitatea Batos, ce inseamna asta, taluzarea Lutului? Asa 
scrie in buget. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – mai este un parau in localitatea Batos.  
Domnul consilier Marcus Ioan – si pentru ala ne trebuie 150 mii lei? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu stiu daca ne ajung. 

Domnul consilier Marcus Ioan – nu stiu ce vreti sa faceti, daca vreti sa asfaltati sigur nu 
ajung. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – paraul sa il asfaltam? 

Domnul consilier Marcus Ioan – era in ghilimele. Si mai sunt aici 150 mii lei pentru 
drumuri de exploatare agricole.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – era tocmai ce ne-a spus doamna. 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar deja e prins in buget? Drumul asta? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – de la inceput, la aprobarea bugetului, pentru proiectare, 

consultanta. 
Domnul consilier Marcus Ioan – noi am discutat acum o luna despre drumul asta, 

bugetul s-a semnat in luna aprilie. Sa intelegem ca noi am votat iarasi ceva ce nu am 
stiut? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – anexa a fost la proiectul de buget. 

Domnul consilier Marcus Ioan – noi concret pana acum nu am stiut. Nu ati spus despre 
ce e vorba. 
Doamna consilier Todea Maria – si anul trecut au fost discutii despre acest drum. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – domnu Marcus eu va sugerez sa veniti mai des sa 
povestim, se pare ca la fiecare sedinta veniti si spuneti ca nu ati stiut, de unde sa stiti 

cand mereu veniti cu o stare conflictuala, oarecum de rautate. 
Domnul consilier Marcus Ioan – domnu primar noi am stabilit luna trecuta, domnul vice 
e aici, ca sedintele de consiliu  sa fie la sfarsitul lunii sa putem stii si noi cum ne 

organizam sa depunem proiecte. Am trimis luna trecuta, in ziua in care ati anuntat 
sedinta,  un proiect de hotarare, incerc sa ma controlez. Atunci cand ati anuntat sedinta 
am adus la primarie si am trimis si pe email un proiect de hotarare pentru Regulamentul 

de organizare si functionare al consiliului local, n-i s-a spus ca nu se mai poate 
suplimenta pentru ca aveam doua proiecte pe ordine si era deja o suplimentare cu 

rectificarea de buget. Am discutat sa stabilim un termen de desfasurare a sedintelor, s-a 
spus ca pe ultima saptamana din luna, nu prea suntem in ultima saptamana. Aici am 
ridicat discutiile, e vorba de primarie noua?  

Domnul primar Cotoi dumitru – domnu Marcus este de la inceput, de la votarea 
bugetului, astazi sunt doua puncte, modificari mai bine spus, cu suma de 5000 lei pntru 

cursuri  si 211.000 lei pentru poduri, podete, drumuri de camp. Celelalte nu sunt 
modificate. 



Doamna consilier Onofrei Daniela – dar atunci la votarea bugetului era 300.000 lei, am 

propus amendament in care asa l-ati explicat ca  suma de 150.000 lei vor merge pentru 
extindere primarie si pentru centru. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – da, ca vom face proiect pentru primarie noua.  

 Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin  – avand in vedere ca nu mai 
sunt discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza cu 7 voturi pentru, 5 
abtineri ( Abos, Fulop, Onofrei, Marcus, Urban) si 1 absent ( Costa). 

Se adopta hotararea nr. 35 din 19.07.2021 privind rectificarea Bugetului 
Local al Comunei Batos pe anul 2021. 

Punctul 2. 

2. Proiect de hotărâre privind stabilirea destinatiei, cantitatii si a pretului de 

valorificare a masei lemnoase. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – toata lumea ati  vazut in materialul pe care la primit, 
avem o cantitate de material lemnos marcat, o partida la Dedrad si una la Batos, 

rezultand un volum de 156 mc, in mare parte materialul este destinat pentru populatie. 
Eu am propus pretul de vanzare catre populatie la 140 lei, anul trecut fiind de 135 

lei/mst, urmand ca probabil pe sedinta urmatoare sa mai avem si diferenta pana la 1000 
mst sa avem pregatite. Pana la ora actuala atata s-a marcat, pentru atat s-a facut caiet 
de sarcini si sa il  aprobam sa putem sa incepem exploatarea.  

Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – unde este lemnul acesta? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – este o partida la Dedrad si una la Batos, deocamdata, 

atata s-a marcat pana la ora actuala. Ca sa nu intarzie cu exploatarea am stabilit sa 
punem pentru sedinta de astazi pentru aprobare.  
Domnul consilier Fulop Domokos – aici am vazut ca ce e peste 25 cm … 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – matrialul lemnos rezultat peste 24 diametru se va face 
licitatie, se va scoate in rampa si ocolul silvic se va ocupa de documentatia pentru 
licitatie.  

Domnul consilier Abos Ferencz – tot lemnul ce trece peste 24 cm diametru si atunci la 
populatie revin crengi ? 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – uitat-te pe materialele de anul trecut ca a fost exact la 
fel.  
Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – noi stabilim diametrul, stabileste consiliul 

local? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – nu iti permite Codul silvic sa exploatezi material cu 

diametru mai gros de 24. 
Domnul consilier Abos Ferencz – am inteles, asa trebuie spus, nu ca ce ii peste 24 il dam 
la licitatie, atunci la populatie ii dai crengi. 

Domnul consilier Bita Valeriu Aurel – de nu poate ramane la nivelul de anul trecut? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – eu am propus, a crescut si exploatarea, 5 lei vine pe 
mst., daca considerati e ok daca nu propuneti. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – 100 lei. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – la 100 lei/mst aproape nu acoperim costurile de 

exploatare. 
Domnul consilier Marcus Ioan – anul trecut nu s-au inghesuit oamenii.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – la Batos au ramas pana in 10 mst. 

Domnul consilier Abos Ferencz – 60 mst  care s-au vandut inafara ca nu a avut ce sa 
faca padurarul cu ele.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – nu cred ca 60, din cat am intrebat-o pe doamna Marcus 

pana la urma s-au incasat toti banii pe partida. 
Domnul consilier Abos Ferencz – busteanul s-a dus saptamana trecuta din cate stiu eu.  



Domnul viceprimar Gliga Ioan – s-a scos la licitatie.  

Domnul consilier Abos Ferencz – ala intr-un an, in 7-8 luni nu se deterioreaza?  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – a fost vorba de 12 mc de bustean. 
Domnul consilier Abos Ferencz – nu conteaza dar il ti atata timp?  

Domnul viceprimar Gliga Ioan – il ti pana ce se vinde.  
Domnul consilier Abos Ferencz – explicatia de marire de pret, s-ar putea sa fie o 
explicatie. S-a scumpit aia, aia, dar numai asa sa scumpim… 

Domnul consilier Tamasan Emil – nu pot sa fac o referire exacta de ce s-a marit insa stiu 
ca din metrul asta cub incasat avem de suportat niste cheltuieli daca vrem sa finantam, 

sa bugetam lemnul de foc din alte surse de la bugetul local. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – a crescut pretul la exploatre. 
Domnul consilier Abos Ferencz – asta nu putem noi sa hotaram sa creasca sau sa nu 

creasca dar trebuie o explicatie.  
Domnul consilier Marcus Ioan – daca sunt propuneri sa se supuna la vot, cum zice legea.  

   Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – avand in vedere ca nu 
mai sunt discutii supun la vot propunerea domnului viceprimar de 140 lei si se voteaza 
in unanimitate cu 7 voturi pentru, 5 impotriva ( Bita, Urban, Onofrei, Marcus, Abos) si 1 

absent (Costa). 
Se adopta hotararea nr. 36 din 19.07.2021 privind stabilirea destinatiei, 

cantitatii si a pretului de valorificare a masei lemnoase. 

Domnul consilier Fulop Domokos – sa nu uitam ca pretul combustibilului de anul 
trecut a screscut, a fost 4,40 si acum e 5,80. Eu deasta am votat. 

Punctul 3. 

3.Proiect de hotarare privind înscrierea provizorie  în Cartea Funciară  a comunei 

Batos a unor imobile situate în intravilanul localitatii Batos, proprietar comuna 
Batos – domeniu public. 

Doamna secretar general – sunt propuneri de inscrieri provizorii in domeniul 

public pentru 3 loturi de teren amplasat in intravilanul localitatii Batos, fiecare lot avand 
suprafata de 1000 mp. Doua loturi sunt in Cusma iar un lot este la terenul de sport, 

propunerea pe viitor este de a se atribui pentru constructii de locuinte. 
Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – avand in vedere ca nu 

mai sunt discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 

12 voturi pentru, 1 absent( Costa) . 
Se adopta hotararea nr. 37 din 19.07.2021 privind înscrierea provizorie  în 

Cartea Funciară  a comunei Batos a unor imobile situate în intravilanul localitatii 
Batos, proprietar comuna Batos – domeniu public. 

Punctul 4. 

4. Proiect de hotarare privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile 
august-octombrie  2021. 

Domnul consilier Gliga Ioan – o propun pe doamna Banciu Elena. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – il propun de domnul Marcus Ioan. 

Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – avand in vedere ca nu 
mai sunt discutii supun la vot propunerea domnului Gliga Ioan  si se voteaza in 
unanimitate cu 7 voturi pentru, 1 absent (Costa), 2 abtineri (Marcus, Onofrei) si 3 

impotriva( Abos, Fulop, Urban). 
Se supune la vot propunerea doamnei Onofrei Daniela si se voteaza cu 3 voturi 

pentru ( Abos, Fulop, Urban), 7 impotriva, 1 absent (Costa), 2 abtineri (Marcus, Onofrei). 



Se adopta hotararea nr. 38 din 19.07.2021 privind alegerea preşedintelui de 

şedinţă pentru lunile august-octombrie  2021. 

Punctul 5. 

5. Proiect de hotarare privind trecerea unui imobil din domeniul public in domeniul 
privat al comunei Batos, precum si actualizarea si completarea Inventarului 
bunurilor care alcatuiesc domeniul privat al comunei Batos. 

Doamna secretar general – sunt loturile care au fost propuse pentru inscriere 
provizorie in CF domniu public iar acum propunem mutarea in domeniul privat. 

Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – avand in vedere ca nu 
mai sunt discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 
12 voturi pentru, 1 absent (Costa). 

Se adopta hotararea nr. 39 din 19.07.2021 privind trecerea unui imobil din 
domeniul public in domeniul privat al comunei Batos, precum si actualizarea si 
completarea Inventarului bunurilor care alcatuiesc domeniul privat al comunei 

Batos. 
 

Punctul 6. 
6. Proiect de hotarare privind  modificarea art. 1 si 2 din Hotararea Consiliului 

Local nr. 37/2020. 

Doamna secretar general – solicitam modificarea hotararii deoarece lotul inscris in 
hotarare era deja atribuit, contractul nu a fost inscris in CF. Solicitam indreptarea 

greselii din hotarare. 
Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – avand in vedere ca nu mai 

sunt discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 12 

voturi pentru, 1 absent (Costa). 
Se adopta hotararea nr. 40 din 19.07.2021 privind modificarea art. 1 si 2 din 

Hotararea Consiliului Local nr. 37/2020. 

Punctul 7. 

7. Proiect de hotarare privind aprobarea actului aditional la contractul de 
comodat nr. 1/24.11.2016 incheiat intre Comuna Batos si domnul doctor 
Salagean Petru Florentin. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – in decursul anilor am oferit medicilor de familie 
spatiul  cu titlu gratuit pentru a-si desfasura activitatea. Domnului doctor Salagean 
Petru ii expira in luna septembrie contractul si a solicitat  prelungirea prin act aditional. 

Propun prelungirea perioadei contractului de comodat  
Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – avand in vedere ca nu mai 

sunt discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 12 
voturi pentru, 1 absent (Costa). 

Se adopta hotararea nr. 41 din 19.07.2021 privind hotarare privind aprobarea 

actului aditional la contractul de comodat nr. 1/24.11.2016 incheiat intre Comuna 
Batos si domnul doctor Salagean Petru Florentin. 

Domnul consilier Tamasan Emil – o intrebare, in perioada asta domnul doctor, in 
urmatorii 5 ani, iese la pensie sau are tot dreptul sa lucreze?  

8.Cereri.  

Cererile Parohiei Evanghelice C.A Uila si Dedrad nr. 133/2021 si nr. 
134/2021 inregistrate sub nr. 3216/17.06.2021 si nr. 3217/17.06.2021. 



Domnul primar Cotoi Dumitru – la inceput de an am avut discutii si am alocat in 

bugetul local sume care deja au fost solicitate de catre preotii si bisericile din 
comuna, dansul a venit mai tarziu, daca considerati si spuneti ca veti fi de acord 
cu alocarea  sumelor catre Biserica evanghelica, va trebui ca intr-o sedinta viitoare 

de undeva sa luam sis a alocam pentru dansii, ce avem la culte e cat ati aprobat si 
au solicitat ceilalti preoti, desi ii astept si mereu doamna contabila le-a spus sa 
vina cu documentele prin care justifica cheltuiala acestor sume si le vor primi. Crei 

ca Biserica evanghelica a fost cea mai ajutata pentru ca le-am platit cladirile pe 
care le-am rascumparat si cred ca stau mult mai bine decat oricare alta biserica. 

Daca considerati si spuneti ca da la sedinta urmatoare vedem de unde luam si sa 
putem aloca.  
Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile Augustin – prezinta actele depuse la 

solicitari.  Valoarea lucrarilor conform autorizatiei este mult mai mare decat 
solicitarea. 

Domnul consilier Tamasan Emil – eu as propune, tinand cont de practica anilor 
trecuti, sa se ia in considerare si masura in care este posibilitate sa se onoreze, nu 
stiu daca cu suma integral solicitata.  

Domnul consilier Marcus Ioan – dupa ce se aloca banii la culte se cer niste 
documente, eei fac lucrari, in cazul asta daca valoarea e de 120.000 lei si ei cer 
10.000 lei cred ca nu ar fi o problema sa cerem sa aduca pentru cei 120.000, 

documentatiile le  fac si ei cum trebuie sau cum sunt atatea case? Daca ajuti la 
lucrare nu cred ca e o problema foarte mare, chiar aduce venit. Ar fi foarte bine sa 

se mobilizeze si mai fac ceva.  
Domnul consilier Abos Ferencz – si celelalte culte cand pot sa solicite sumele 
cerute?  Toata lumea asteapta si nu stie nimic. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – cand vin la doamna contabila cu actele necesare, 
eu i-am sunat si le-am spus. Ramane ca intr-o sedinta viitoare sa vedem de unde 

putem rectifica. 
Domnul consilier Marcus Ioan – invitati preotii la o discutie, oarecum sa ii facem si 
sa inteleaga sa isi bugeteze.   

Domnul primar Cotoi Dumitru – din experienta luam prea multi bani de la 
drumuri, ei cer mereu.  

Punctul 9. 

9.Diverse 

Domnul consilieer Abos Ferencz – la sedinta de luna trecuta primim raspunsurile sau 
facem din nou solicitarile? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – le spuneti inca odata. 

1. Doamna consilier Banciu Elena – in legatura cu pasunea de la Uila care s-a tot 
discutat in sedintele trecute, am clarificat niste treburi pe care as vrea sa vi le 
aduc la cunostinta in limita in care am cunostintele necesare. In partea de V a 

localitatii Uila care se invecineaza cu livezile, pasune care este pe teritoriul 
comunei Batos si a fost a comunei Batos pana la aparitia legii 18 cand s-au facut 

punerile in posesie, respectiv retrocedarile. In momentul Acela s-au facut puneri 
in posesie pe 5 ha din totalul de 55 ha, in urmatoarea perioada acea suprafata a 
fost ocupata sau invadata de catre vecinii nostri din Bistrita. A urmat o perioada 

de negocieri intre cele doua judete, OCPI, Prefecturi, reprezentantii celor doua 
comune care erau in conflict. Discutiile au durat aproape un an, la unele am 
participat si eu ca reprezentant al Camerei agricole, cu certitudine va spun ca eu 

nu am cunostinta sa se fi incheiat niste acte oficiale. S-a sistat lucrarea de 



punere in posesie pe acest teren iar de atunci , din anii 90 si pana acum, terenul 

respectiv este  folosit sub forma de pasune de catre vecinii nostrii, repeet, nu stiu 
daca au sau nu au documente. Ei fiind acolo exploatatori, de-a lungul anilor au 
adus foarte multe prejudicii vecinilor din Uila prin pasunat abuziv, incursiuni 

ziua sau noaptea pe terenurile celorlalti. Un aspect care trebuie discutat, din anii 
90 nu au platit nici un impozit chiar daca ar fi fost proprietari de drept, zic eu. Cu 
ce au dovedit inscrierea in registrul agricol daca au venit sa isi plateasca  

impozitul.  
Domnul consilier Cimpean Vasile-Augustin – toti cei din registru si-au platit 

impozitul. 
Domnul consilier Abos Ferencz – domnul Cimpean daca referire dincolo, in livada. 
Ei au titluri doar cu legea 247 din 2007. 

Doamna consilier Banciu Elena – vorbim de pasune, eu nu vorbesc de alt parcele. 
S-ar putea cere niste documente din partea celor care folosesc terenul. 

Domnul consilier Abos Ferencz – sa nu creada cineva ca sunt din Bistrita, sunt 
aproape de domnul Tamasan, 5-6 sunt din Uila care sunt pusi in posesie.  
Doamna consilier Banciu Elena – sunt proprietari pusi in posesie apoi s-a sistat 

lucrarea de primarie pntru ca terenul a fost ocupat abuziv, s-a lasat cu scandal, 
batai, amenintari. Pasunea este intre zonele de livezi de cires si livezi de la ferma 
3. 

Domnul consilier Abos Ferencz – ei au o asociatie, au venit dupa adeverinta 
pentru APIA ca ei nu au titlu, singurul proprietar care ar putea sa fie, in bloc, e 

comuna Sieut. 
Doamna consilier Banciu Elena – eu v-am spus ce am stiut.  

2. Domnul consilier Tamasan Emil – continui ideea doamnei Banciu, eu in calitate 

de director al fostei Agroindustriala am participat la o intalnire intre Prefectura 
Mures - Bistrita, CJ Mures – Bistrita, domnul primar Harsan si domnul 

viceprimar Vizi, ne-am intalnit pentru a se rezolva problemele de litigiu dintre cele 
doua judete, in ce a privit Uila m-am opus total, probabil depindea de noi, de IAS, 
si am spus ca daca au teren de dat sa improprietareasca tinerii casatoriti. 

Am ramas placut surprins de prezenta doamnei de la consultanta, v-as ruga 
domnule primar sa devina o practica invitarea domnilor consultanti sau 
proiectanti cu care avem proictelee si sa ne invitati si pe noi in intalniri la nivel de 

primarie, diferit faze de discutii, consultari, proiectari sa ne dam fiecare cu 
parerea, probabil ar iesi o treaba mai sanatoasa si noi am fi mai in cunostinta de 

cauza, nu am mai veni cu tot feelul de intrebari si presupuneri.  

3.  Domnul consilier Fulop Domokos – as vrea ca in sedinta urmatoare, domnul primar 
daca se poate, sa vedeti un pic ce spatii si ce cladiri sunt ocupate, inchiriate sau date 

cuiva, care apartin primariei, sa vedem ce e cu ele, se percepe o taxa, vad ca nimeni nu 
vrea sa deschida subiectul acesta. Am fost de o saptamana pana la Uila si cineva incepe 
sa foloseasca iarasi groapa de gunoi, se arunca acolo masini intregi de moloz, a fost 

acoperit citiva ani si acum incepe sa se care acolo diferite materiale.  

3.  Doamna consilier Onofrei Daniela – am intrebat despre situatia juridica a gradinii 

fostei statii meteo, suprafata. Am mai solicitat inca odata stabilirea unui program pentru 
incasare la apa potabila, domnul viceprimar mi-a spus ca se va face, astept sa putem 
anunta oamenii. Am mai propus amenajarea pe langa gardul de la doctorita catre parcul 

din centru care sa faca legatura dintre scoala mica si scoala mare, tinand cont ca e 
vacanta si e un moment foarte bun pentru demararea lucrarii. Despre trotuarul de pe 

cimitir am mai spus. Despre puntea din Cusma si rampa sau panta cum vreti sa ii 
spuneti, e prea abrupta si sigur se gaseste o modalitate pentru ca la iarna nu stiu in ce 



conditii se poate circula. Arhitectul despre care ati spus ca o sa vina pentru centrul 

Batosului, presupun ca nu a venit, as vrea sa va propun aici o colaborare sau 
consfatuire cu doamna Bianca Tamasan, cu siguranta altfel si-ar da interesul pentru 
lucrarea asta.  Arhitectul despre care s-a vorbit nu figureaza pe lista arhitectilor 

autorizati. Cu scoala mare din Batos, in cazul in care nu se vor accesa anul asta fonduri, 
cum ramane cu incalzirea, sunt clase in care copiii au stat toata iarna cu gecile pe ei, un 
singur convector nu face fata la salile alea mari si la geamurile care sunt acolo. Daca 

strategia de dezvoltare e terminate vrem sa  o vedem si noi si as avea o propunere, 
sedintele de comisie sa se tina la camin, sunt membrii care sunt in mai multe comisii si 

probabil e destul de dificil de alergat de la o comisie la alta, poate ar fi mai bine sa le 
tinem toti  si atunci toata lumea ia parte la toate discutiile si daca se poate , cum s-a mai 
spus, stabilirea datei in ultima saptamana a lunii ca sa puteem si noi depune ce avem de 

depus. Si asta asa, ca o informare, ati spus mai la inceput de wc-ul de la scoala, nu cere 
nimeni sa fie reabilitat, o simpla igienizare ar fi de ajuns. Referitor la discutii ca nu venim 

la primarie sa discutam, cel putin de doua  ori ati promis ca ne chemati la discutii in 
anumite faze a unor proiecte, si inca odata va rog sa fie mai multa comunicare, eu am 
incercat sa comunic, v-am trimis anumite aspecte, poze sau filmari cu anumite lucruri, 

pe care le-am vazut si am considerat ca nu sunt in regula, v-i le-am trimis pe grup dar 
nu m-i s-a raspuns, cu atat am ramas. Multumesc. 

 4.  Domnul consilier Andone Teodor – eu vreau sa intreb referitor la discutia mea 

privind achizitionarea buldo pentru santurile astea, s-au pietruit drumuri, se pun tuburi 
dar daca nu sunt santuri se fac degeaba.  

5.  Domnul consilier Marcus Ioan – am sa incep punctul asta, eu sau noi vrem sa stim, 
din tot ce s-a discutat, s-a ridicat, v-ati notat, intotdeauna ne-ati raspuns la sfarsitul 
sedintei dar erau puncte care nu puteau fi rezolvate pe loc. Pana la sedinta urmatoare 

luati un pic si vedeti ce v-ati notat, o sa iau si eu, la ce nu s-a raspuns sau ce ati facut, 
pentru ca noi vorbim aici, suntem in sedinta numai ca sa nu fim ca si data trecuta. Sa 

incercam un pic, efectiv, sa vedem ce am facut. La sedinta trecuta am cerut formarea 
comisiei de ancheta pentru lucrarea din fata dispensarului pentru ca pare o lucrare, hai 
sa nu ii spunem in batjocura, dar oarecum o lucrare “aiurea”, dar nu la pretul asta. Mai 

mult, aud ca sambata s-au facut reparatii, s-au scos dale, s-au pus inapoi, s-au facut 
rectificari, daca o lucrare de 55.000 lei dupa o saptamana, doua trebuie sa o revizuiesti, 
daca unii au facut galagie, vedeti si pe internet, lumea se revolta. Nu stiu daca sunteti de 

acord chiar sa facem o ancheta asupra lucrarii asteia, eu as supune-o din nou la vot, 
haideti sa votam si sa vedem un pic ce inseamna o lucrare de tipul asta.  Vrem sa 

construim primariee, daca un trotuar costa 550 de milioane atunci cat costa primaria? 
Ma gandesc ce inseamna bugetul, pe cati ani  nu o sa mai vedem un sant, nimic, pentru 
ca toti banii vor fi indreptati catre primarie, in 2-3 ani tot ar trebui sa fie gata si aia.  

O alta intrebare, am votat de ceva timp 2 posturi, ca fiind deficitare, nevoie, ce se 
intampla, cand vor fi scoase la concurs, sau pentru ce au fost scoase acum 3 luni si nu-I 
facut nici un demers. As mai avea o rugaminte, celor care spun ca, persoanelor care vor 

sa isi construiasca o casa ca eu si cu nu stiu cine ne opunem la constructie, as vrea sa 
va rog foarte in serios, daca vreti nici nu stiu, sa va ajut sau cum considerati, sa 

incercam sa facem lucrurile in asa fel sa nu mai fiu oprit pe strada sa m-I se spuna  hai 
sa iti arat animalele ca tu te-ai opus sa primesc pasune sau terenul de sport sau ceva de 
felul asta, ca tu te-ai opus in consiliu sa m-I se dea mie sau tu te-ai opus sa m-I se 

permita mie sa construiesc. V-as ruga, pentru ca vorbeati de stare conflictuala, pe bune, 
cine o creaza? Acolo am ajuns, astea sunt replicile care se pot da locuitorilor? M-i se pare 

cel putin jenant sa ma apuc sa ii dau explicatii la om ca trebuie sa isi faca niste acte, ca 
dupa aia tie o sa iti fie greu sa ai curent, apa, gaz . Astea sunt puncte care nu ar mai 



trebui sa fie subiect de discutie. Si mai ramane asta cu primarie noua, chiar intentionati 

sa construiti o primarie noua cand Batosul arata asa? 

Domnul primar raspunde: 

Doamnelor si domnilor inca mai sunt destule problemele legate de cadastru si de 

terenurile agricole din comuna, mare parte din ele se rezolva prin intocmirea planurilor 
parcelare la care s-a lucrat in decursul timpului, si nici chiar planul parcelar nu a 
rezolvat totul, cred ca se va rezolva cand vom avea posibilitatea sa chemam topograful si 

sa bata tarusi , odata batuti trebuie respectati de toata lumea, am avut si situatii unde a 
fost conflict, au venit , au masurat, au batut tarusi, si sigur ca e o chestie penala pana la 

urma ca cineva sa scoata tarusii pusi de autoritati, am avut si astfel de situatii. Vreau sa 
va spun ca pe Uila pana acuma nu am ajuns cu intocmirea acestor planuri parcelare si 
spuneam de mult ca urmatoarea lucrare va fi pe Uila, am primit zilele trecute de la OCPI 

ca va trebui sa mergem sa incheiem un nou contract privind intocmirea acestora,  
lucrarea se va desfasura in raza satului Uila si zic ca vom putea rezolva mare parte din 

problemele existente, fie cu pasune fie cu terenuri, in general cu tot ce inseamna  
terenuri in extravilanul localitatii. Chiar am sa va cer si ma bucur ca va implicati in 
chestia asta, cand vin topografii sa mergem acolo si sa le aratam,  se utilizeaza date din 

aplicatia DDAPT. 
Domnul Tamasan a amintit ca atunci s-a intamplat asa, am auzit de incidentul cu 
rustiorenii,  urata treaba, daca nu sunt in drept vor fi scosi clar de acolo, nu mai poate 

nimeni sa isi faca dreptate nici cu securea nici cu altceva, acuma democratia e altfel. 
In ce priveste solicitarea sa fiti prezenti cand vin proiectantii si consultantii, sa stiti ca 

foarte greu vin, cateodata la toti ar putea sa ne para rau ca nu suntem proiectanti sau 
consultant, fac cate o caruta de bani, sunt foarte ocupati, nu raspund la telefoane si 
cand vin  ajung tarziu sau sambata, nu ma deranjeaza numai sa vina, mi-ar place sa 

vina mereu asa cum a venit dna Adriana, dupa ce iti da proiectul si l-ai platit el normal 
trebuie sa participle la lucrarea efectiva pana la finalizare si cat de greu vine si il convoci. 

Marile probleme apar in primul rand de la proiectanti.  
Domnule Fulop – noi avem un inventar si v-i l-am pus la dispozitie, in ce priveste 
cladirile primariei si ar trebui sa vedem concret. Intradevar la groapa de gunoi cineva a 

depozitat acolo, am pus o camera mobila dar a luat si camera, saptamana trecuta s-a 
nivelat din nou, s-a adus la starea corespunzatoare. 
Domnul consilier Fulop Domokos – as mai avea o intrebare, daca la lucrarile cu 

incredintare directa consiliul local trebuie sa isi dea acceptul sau nu, pentru ca sa nu se 
mai ajunga in situatii cum s-a ajuns la sedinta din luna trecuta, si cu pretul si cu toate. 

Trebuie instiintat consiliul local, cu asta facem, cat costa, sa nu mai ajungem la 
neintelegeri ca la sedinta de luna trecuta.   
Domnul primar – achizitiile  se fac pe SICAP.  

Domnul consilier Fulop Domokos – daca nu stim de ele apar problemele astea. 
Domnul primar – cred ca daca trebuia acordul dumneavoastra stiati.  
Pentru doamna Onofrei – din ce stiu eu domnul Borsan sustine in continuare ca este 

proprietara Directia Agricola, eu sustin ca este comuna proprietara, o sa cerem un extras 
CF  sa vedem cine e proprietar.  

Domnul consilier Fulop Domokos – platest cineva impozit? 
Domnul consilier Abos Ferencz – e proprietatea lor cu titlu gratuit? 
Domnul primar – Directia nu plateste impozit. 

Domnul consilier Abos Ferencz - dar e Protectia Plantelor nu Directia.  
Domnul consilier Tamasan Emil – Protectia Plantelor e in cadrul Directiei.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – pentru sedinta viitoare va voi aduce CF-ul si sustin  ca 
este proprietar comuna Batos.  



Referitor la trotuarul de la doctorita, asa cum s-a spus mai devreme, intentionam, numai 

nu gasim firma, acolo trebuie un proiect puternic pentru amenajarea paraului ce 
traverseaza satul Batos, am avut o discutie cu dumneavoastra si am spus ca o solutie ar 
fi betonarea lui, s-ar curata mai usor si nu ar mai creste papura si trestie si atunci si 

portiunea unde nu are cadere s-ar putea rezolva si mai usor cu trotuarul ce trece p langa 
doamna doctor, apoi la cimitir. Referitor la prioritati, unde sa faci intai sau mai la urma? 
Doamna consilier Onofrei Daniela – consider ca prioritati ar fi astea pe unde circula copiii 

pentru ca toata lumea ar intelege ca e vorba despre siguranta copiilor.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – pana va incepe scoala eu zic ca se va face. 

Cu panta de la puntea din Cusma, stiu ca s-a lucrat sa se mai piarda panta, ma mir ca 
nu vreti sau nu stiti ca nu mai e voie sa se faca trepte, nici pe trotuar nici pe alte accese 
din astea, trebuie sa fie plan inclinat. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – inteleg sa fie plan inclinat la intrare intr-o institutie 
dar acolo… Oamenii continua sa se planga. 

Domnul primar – noua ne-au spus cand am fost acolo ca ei circula pe acolo si e foarte 
bine.  
Despre arhitect,  vin cand si cum pot, e foarte greu sa ne intalnim cu totii cu ei. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – la ce stadiu a discutiilor ati avut cu domnul 
respectiv? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – i-am respins tot ce mi-a adus, ce a propus nu se 

potriveste comunei.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – majoritatea ar fi de accord, daca ati intreba, sa 

incercati o colaborare cu Bianca Tamasan, pentru ca ea e din zona, cunoaste cultura 
saseasca, avem foarte multe elemente sasesti care ar putea fi integrate si cu siguranta si-
ar da interesul, pana la urma e si ea de aici, e din Uila. 

Domnul primar  - m-ati intrebat despre scoala, am avut o discutie cu domnul director al 
scolii, sunt foarte constient ca pana in toamna nu va incepe nici o lucrare si in salile care 

nu sunt tocmai bine se va pune parchet si ne vom preocupa de incalzire, macar sa 
inceapa anul scolar in conditii mai bune.  
Sa stiti ca am primit strategia de dezvoltare saptamana trecuta si am  respins-o pentru 

cateva greseli. 
Cu data sedintei, am stabilit-o pentru azi  mai devreme decat sfarsitul lunii pentru ca o 
parte dintre functionari vor merge in concediu si nu vor fi la sfarsitul lunii prezenti. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – dar se putea un mesaj pe grup, pregatiti-va 
documentatia. 

Domnul primar – in ce priveste sedintele de comisie  la camin e deschis si daca nu la 
mine pe birou este cheie si se poate deschide. 
Referitor la buldoexcavator – miercuri vom avea o intalnire la GAL si este posibil, dupa 

cum am discutat, sa primeasca o suma de bani, asa cum am cumparat tractorul, clar 
vom cumpara un buldoexcavator dar cu siguranta va trebui sa venim cu o contributie 
din partea noastra pentru a suplimenta costurile, chiar imi doresc unul nou. Imi 

amintesc o discutie, cred ca daca am avea unul in fiecare localitate ar avea de lucru, va 
spun ca in momentul cand pe GAL se aloca suma de bani, in urmatoarea sesiune, suma  

e de 30.000 euro, punem noi diferenta si sa luam unul.   
In ce priveste comisia de ancheta, un pic suna nu stiu cum, va rog sa va constituiti, 
controlati. Eu stiu ca am luat proiectul de la firma care a facut rigolele carosabile pe 

celelalte strazi, si au respectat chiar mai bine, am cerut sa bage mai mult fier beton aici, 
intr-un loc s-a lasat pavajul pentru ca a intrat o masina de tonaj pe un pavaj de nu asa 

mare tonaj, am adus doua indicatoare care sa arate ca e pentru 3,5 to. parcarea 
respectiva si sa speram ca nu vor fi  probleme. 
Domnul consilier Marcus Ioan – v-i se pare ca au unde sa intre acolo 17 mc beton?   

Domnul primar – comisia dumnavoastra de ancheta 



Domnul consilier Marcus Ioan – care comisie, eu propun ca fraierul. 

Domnul consilier Gliga Ioan – Sulea a cerut de la ala ce face rigolele in Dedrad si ia dat 
calculul, a spus ca 19 mc trebuie sa intre . 
Doamna consilier Onofrei Daniela – si a facut el la mana 8-9 mc de beton? 

Domnul consilier Gliga Ioan – nu stiu.  
Domnul consilier Marcus Ioan – data trecuta domnul Sulea ne-a explicat ca a fost o 
singura data cifa cu 9 mc, 1 mc si-a  dat la dansul acasa si 8 mc ia pus  acolo. 

Domnul consilier Abos Ferencz – si in dupa masa aia a dat manual restul. Turnarea 
betonului s-a facut in ziua in care ati dat interviu la PRO TV cu caderea avionului.  

Domnul primar – referitor la concursuri doamna secretar o sa faca demersurile sa se 
organizeze concursurile, chiar trebuiee. 
Domnul consilier Marcus Ioan – anuntate frumos, asa cum trebuie.  

Domnul primar – nu stiu despre ce este vorba in privinta construirii de locuinte, ca le 
spun oamenilor ca trebuie sa isi faca documente. 

Domnul consilier Marcus Ioan – doi au venit si mi-au spus, unul direct si unul 
tangential,  au spus ca nu ii mai lasati sa construiasca pentru ca sunt doi consilieri care 
nu va mai dau voie. Am inteles ca dumneavoastra le spuneti ca daca e terenul lor sa se 

apuce de constructie si apoi sa isi faca actele. Eu nu am spus la om asa ceva dar sa vina 
sa imi spuna ca nu mai poate sa isi construiasca casa deja e o discutie nu stiu cum sa va 
spun. Eu o sa va dau in privat si cu aia ca m-am opus la datul terenului.  

Domnul primar - povestile astea si parerile sunt foarte impartite, le spun sa aibe 
documente, nu exista sa spuna cineva ca l-am lasat fara acte. 

Domnul consilier Marcus Ioan – desi in alta parte nu se practica, e un sat si asa ar trebui 
sa se intample lucrurile. 
Doamna secretar general – problemele sunt cand vin sa isi inscrie constructiile in cartea 

funciara  si se lovesc ca nu pot sa isi rezolve problema actelor. Astea sunt vechi. 
Domnul consilier Marcus Ioan – asta trebuie explicat, ce spun si eu si doamna secretar. 

Pe urma intervin res………, faptul ca sunteti foarte maleabil si dati voie sa construiasca, 
nu-i neaparat cea mai buna varianta, mai bine ii indrumati sa mearga la doamna 
secretara, le spune pasii pe care trebuie sa ii urmeze, ca isi construieste e 

responsabilitatea fiecaruia. Sa spuneti ca doi nu sunt de acord e aiurea.  
Domnul primar – despre primarie noua, o discutie foarte mult discutata,  stiu si eu ca 
sunt care spun ca nu trebuie primarie deloc, unii au vrut sa o vindem, nu am innebunit 

cu totii, azi ati fost in primarie si ati vazut, ma bucur ca doamna consilier a spus sa 
facem sedintele la camin, azi au fost si comisii, in toate birourile a fost plin, nu este 

spatiu, nu trebuie nici sa o facem maine, nici in 2 sau 3 ani,  trebuie pornit, facuta 
documentatie, poate da Dumnezeu si se iveste finantare dar sa avem, sa fim pregatiti, ca 
trebui si o primarie. Daca zic 100 sau 200 ca nu trebuie, is multi is putini, trebuie tinut 

cont dar cum stim? 
Domnul consilier Marcus Ioan – facem referendum, nu e asa greu, pe legea 3/2000 iti da 
voie . 

Domnul primar – rade lumea de noi pentru ce facem referendum. 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar nu ne-ar rade lumea ca stam in lux si nu avem 

altele? 
Domnul primar – ne-ar rade mai rau ca stam in cotet. Intotdeauna adevarul e undeva la 
mijloc. Despre primarie noua se vorbeste de cand s-a cumparat sediul IAS. Incet, incet 

rezolvam problema gradinitelor, scolilor, pana la urma se rezolva, eu cred ca trebuie sa 
avem o primarie noua, demna de comuna Batos, acolo in centru. Tot spuneti sa facem 

ceva in centru, eu in continuare sunt in discutii cu familia Vlaicu sa cumparam casa lui 
tanti Mariuca, ajunge si aia o ruina si sa facem acolo un spatiu de comuna. 
Domnul consilier Marcus Ioan – si ce o sa faceti, decantor sau direct in Lut? 



Domnul primar – cu banii de primarie, la proiectele pe care le scriu proiectantii nu  

putem face canalizare. 
Domnul consilier Marcus Ioan – daca nu incepem… 
Domnul primar – avem toate documentele pregatite, sa vina finantarile sa putem da 

drumul la ceva. 
Domnul consilier Marcus Ioan – am fost pe la Voivodeni, vroiam sa va trimit o filmare, 
sunt  drumuri asfaltate cu santurile betonate, noi nu putem.  

Domnul primar – va place Voivodeniul fata de comuna Batos? 
Domnul consilier Marcus Ioan – ati fost pe drumul din Breaza la Glodeni? E asfalt, mai 

bun ca intre Reghin si Toplita, nici mie nu mi-a venit sa cred.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – primaria noua pana la urma unde e la casa lui 
Vlaicu sau la IAS? Cum vedeti o colaborare cu niste arhitecti care ar fi din zona? Nu mi-

ati raspuns, nici ca ati incercat nici ca o sa incercati. 
Domnul consilier Tamasan Emil – la Voivodeni e asfalt de 5 ani si la noi de 30.  

Domnul consilier Marcus Ioan – domnu Tamasan va dau filmarea. 
Domnul consilier Tamasan Emil – eu am fost pe acolo.  
Domnul primar – am incercat o colaborare cu arhitecti din zona in urma cu 1-2 ani. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – tot cu privire la Batos, exact pe proiectul asta? De ce 
nu mai incercati odata? 
Domnul primar – imi spuneti de Bretfelean, domnul e proiectant si sotia e architect. 

Domnul consilier Cimpean Vasile-Augustin – domnu primar legat de data organizarii 
sedintelor. 

Domnul primar – in ultima saptamana din luna, ora 13.  
Domnul consilier Abos Ferencz – referitor la inventar , am o intrebare din februarie, 
cladirile cu titlu de stat nimeni nu stie, nu apar in inventar, nicaieri. 

Domnul primar – doamnelor secretar si contabil va rog sa imi mai dati odata inventarele 
bunurilor. 

Domnul consilier Abos Ferencz – in anul 2020 la cultura, la biblioteca avem alocati 3000 
lei peentru cumpararea de carti, vreau sa stiu daca s-au cumparat carti si in ce % in 
limba minoritatilor.  

Doamna inspector Lepadat Loredana – nu s-au cumparat. 
Domnul consilier Abos Ferencz – la pasune, pana una alta ei trebuie sa faca dovada ca e 
al lor, noi trebuie sa ne justificam in fata nu stiu cui? Pana o sa vina topograful 

locuitorul comunei  plateste taxa pe pasune 150 lei, si in anul 90 a fost ceva sustinut, 
domnul Tamasan stie mai bine. Nu am nimic cu medii cu titlul gratuit, de comodat dar 

ne uitam la 5 lei la populatia din comuna Batos, v-ati uitat vreodata la declaratia de 
avere a unui medic, va rog sa va uitati, sunt cifre cifre. Nu am nimic cu medicii dar cati 
bani facem noi din cei 5 lei la lemnul de foc? 

Domnul primar – la medic merge toata lumea, de la mic la mare. Oamenii suna si isi 
comanda lemne, vine masina si basculeaza in curte, nu mai merga sa isi caute caruta 
sau masina sa mearga la rampa sa incarce lemne. O sa vedeti la sfarsit, dna contabila o 

sa nee calculeze din nou si veti vedea ca vom suporta din buget  local, si cu pretul de 140 
lei, foarte greu am gasit si anul trecut firma autorizata care sa scoata in rampa. 

Domnul consilier Marcus Ioan – poate isi face Sulea firma. 
Domnul primar – nu as crede ca cineva din Batos isi face. 
Domnul consilier Marcus Ioan – acolo e de lucru. 

Domnul primar – eu consider ca numai cand se va face o lucrare de cadastrare se va 
reglementa situatia terenului. Dar de ce ii zice pasune daca nu e. 

Domnul consilier Abos Ferencz – ba da, e pasune.  
Doamna consilier Banciu Elena – nu e vorba de livada, acolo e alta discutie. 
Domnul Vizi Ioan – multumesc frumos, domnule primar, viceprimar, doamna secretar, 

ma bucur ca am participat la aceasta sedinta si dati-mi voie sa imi spun cateva pareri sa 



ma incadrez in 2 minute sa nu va mai retin. Constat, cu durere, comisiile din acest 

consiliu local  nu isi traiesc menirea, nu functioneaza, pur si simplu daca comisia scotea 
un desfasurator cu lemnele astea si isi dadea avizul favorabil nu mai discutati 2 ore 
asupra acestui subiect. Nu am vazut un presedinte de comisie de cand am venit sa se 

ridice si sa citeasca procesul-verbal, noi ne dam acordul si ramane la atitudinea 
consiliului local  a aproba sau nu. Sa vedeti cum se compreseaza sedinta daca comisiile 
din consiliul local isi fac treaba. Grandest comisia, dumneavoastra dor hotarati daca e 

bine sau nu. 
Satul Dedrad, in viziunea mea este un sat european pe deplin, prin excelenta eu am 

umblat in toata Europa inclusiv si in Africa. Este un sat frumos, aranjat, datorita 
oamenilor harnici care stiu sa aleaga iar noi putem sa ne plangem domnilor consilieri 
PNL-UDMR fiindca, in Italia eu am lucrat ca peisagist, seful meu m-a trimis la o doamna  

sa ii fac curtea, din discutii doamna a fost in Bacau la nunta bonei, eu mandru am 
intrebat daca ia placut iar doamna a spus nu deoarece santurile erau pline de balarii, 

barbatii stateau pe garduri, nebarbieriti, cu camasi murdare, nici macar nu salutau. 
Cand vorbim de infrumusetarea satului Batos ne meritam soarta, cntrul nostru e ca din 
poeziile lui Bacovia, e cenusiu, totul e pavat, nu vedem rosu, verde. Am facut sute de 

curti, zeci de parcuri, aveeti o echipa frumoasa, utilaje, numai un pic de minte. Dupa 
parerea mea in fata magazinului Central cateva pergole din lemn, cu 60-80 lei cumperi 
trandafiri curgatori care  anul viitor se prind,  la mijloc cu un scaun, duci muncitorii 

cand nu ai treaba si o faci. Totul stiti cum ar arata, cand vezi niste trandafiri curgatori si 
jos banci, ce nota da intregului centru. Va multumesc ca m-ati ascultat. Nu ca nu avem 

bani dar avem doua maini. 
        Domnul  presedinte de sedinta Cimpean Vasile Augustin  - având în vedere faptul 
că problemele înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, va multumesc pentru prezenta si 

declar închise lucrările şedinţei Consiliului local Batoş. 
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